

# MONKEY3

**MONKEY3**

***Welcome To The Machine***

Release Date: 23.02.2024

**Instrumental Psych Rock Maestros MONKEY3 herald the new year with an epic magnum opus!**

Instrumental psych rock frontrunners **MONKEY3** herald 2024 with a true album highlight of the new year. Following ***Live at Freak Valley*** (2017) and their latest album, ***Sphere*** (2019), February 23, 2024 will see the Lausanne-based four-piece return with their cosmic new studio offering, entitled ***Welcome To The Machine***, via Napalm Records.

***Welcome To The Machine***'s musical themes are inspired by movies such as *2001: A Space Odyssey*, *The Matrix*, *Sunshine*, *Solaris* and *1984*, while unveiling an intense mankind vs. machines story that instantly launches the listener into deep space. Right from its first tones, the album immediately emerges as a perfect soundtrack to a journey into the unknown. Tracks such as the official album single "*Rackman*" perfectly showcase how **MONKEY3**, who formed in 2001, are one of only a few instrumental bands that know how to tell an enthralling story - in this case about an artificial intelligence that has enslaved humans.

***Welcome To The Machine*** explores as much as it poses questions. It is dark and menacing; evoking melancholic destruction while somehow bursting with hope at the same time. **MONKEY3** move between haunting passages and progressive breaks, mesmerizing grooves and colossal riffs, reinforced by songs such as "*Collision*". As the track explores awareness of reality and destruction of an artificial machine system, **MONKEY3** excel with an extensive, cosmic introduction that explodes into a majestic psychedelic magnum opus!

Once again, **MONKEY3** envelop listeners and audiences in their unique, cosmic auditory haze - which can also be witnessed at upcoming live appearances at Desertfest Berlin 2024 and many others. ***Welcome To The Machine*** not only marks the seventh studio album in the band's impressive catalog - capturing the zeitgeist with their most epic, dark and captivating record to date - but also clearly proves that **MONKEY3** are one of the most exciting instrumental rock bands in the modern stoner and psychedelic rock scene!

## Die Instrumental Psych Rock- Meister **MONKEY3** läuten das neue Jahr mit einem epischen Album- Highlight ein!

Die Instrumental Psych Rock- Meister von **MONKEY3** läuten 2024 direkt mit einem absoluten Album-Highlight des neuen Jahres ein. Nach *Live at Freak Valley* in 2017 und ihrem letzten Album *Sphere* (2019), kehrt der Vierer aus Lausanne am 23. Februar 2024 mit ihrem neuesten, kosmischen Studiowerk, *Welcome To The Machine*, über Napalm Records zurück.

Mensch vs. Maschine, Raumschiffe starten in den Weltraum, *Welcome To The Machine* ist inspiriert von Filmen wie *2001: A Space Odyssey*, *Matrix*, *Sunshine*, *Solaris* oder *1984*, und klingt auch mit bereits den ersten Tönen wie der perfekte Soundtrack einer Reise ins Unbekannte. Songs wie die erste, offizielle Album Single „*Rackman*“ zeigen eindrucksvoll, warum **MONKEY3**, welche sich 2001 gründeten, zu den wenigen Instrumentalbands gehören, die es verstehen trotz fehlender Vocals eine spannende Geschichte zu erzählen. Im Falle des genannten Tracks, über eine künstliche Intelligenz, derer Sklaven wir sind. *Welcome To The Machine* erforscht und hinterfragt, es ist düster, bedrohlich und melancholisch, gleichzeitig voller Hoffnung und Zerstörung. **MONKEY3** bewegen sich zwischen dunklen und mitreissenden Sphären, bis hin zu progressiven Breaks, hypnotisierenden Grooves und großen Riffs, dies wird vor allem deutlich unterstrichen in Songs wie „*Collision*“. Während es in dem Song um das Bewusstsein für die Realität und die Zerstörung eines künstlichen Maschinensystems geht, glänzen **MONKEY3** mit einem langen, kosmischen Intro, das in ein majestätisch-psychedelischen Epos ausbricht!

Erneut werden **MONKEY3** Albumhörer sowie Publikum, wie etwa bei kommenden Live Performances wie auf dem Desertfest Berlin 2024 und vielen weiteren spektakulären Shows, in ihren ganz einzigartigen, kosmischen Rauch einhüllen. *Welcome To The Machine* ist nicht nur das siebte Studioalbum in ihrer beeindruckenden Band Historie, welches als ihr bisher epischstes, düsterstes und fesselndstes Werk zudem den Zeitgeist einfängt, sondern beweist auch mehr als deutlich, warum **MONKEY3** zu einer der spannendsten Instrumental Rock-Bands in der modernen Stoner- und Psychedelic Rock- Szene zählen!

MONKEY3  
WELCOME TO THE MACHINE

